

# Dagsorden

## Bestyrelsesmøde Aktiv Faster



<b>Dato og tid:</b>	Tirsdag den 9. maj 2023 kl. 19:00
<b>Sted:</b>	Aktivitetshuset
<b>Forplejning:</b>	SEO og Pernille
<b>Inviterede:</b>	Birgitte Jørgensen, Inger Mølholm, Jens Peder Bendtsen, Jørgen Hindhede, Kristian Villumsen, Maj Lejsgaard Ingemann, Pernille Mikkelsen, Svend Erik Olesen, Tove Pedersen, Birgith Sig Petersen, Susanne Kjær Olesen, Anette Milther Johannesen, Rasmus Vestergaard
<b>Fraværende</b>	Maj Lejsgaard Ingemann, Inger Mølholm, Rasmus Vestergaard

### Dagsorden:

Punkt	Emne	Referat
1.	Bordet Rundt, samt underskrift af tidligere referat Tilflyttere siden sidst = modtaget en ny liste	Vi tager Tilflytterlisten med næste gang. Der skal laves nye Velkomsthæfter. I starten af næste år sættes der gang i velkomsthæfterne.
2.	Cykelstier. Evt indvielse af strækningen fra Granlyvej til Kildevej	Politikerne har valgt at lave cykelstien fra Skjern til Videbæk. Der er lavet en ansøgning til staten, som vi afventer svar på. Hvis staten vil give 60%, så betaler Skjern Kommune de sidste 40%. Indvielsen af strækningen fra Granly til Kildevej er der ikke besluttet noget omkring. Der blev snakket om en lille indvielse og vente med den helt store sammen med Videbæk og Skjern, når cykelstien er færdig helt fra Skjern til Videbæk.
3.	Evaluering af Affaldsindsamling og damefrokost	En stor succes – ca. 90 deltog. Godt planlagt af Pernille med start forskellige steder i sognet. Der var mange nye, der deltog. Det var længe siden, der havde været noget fællesspisning, det mener Pernille, var en fordel. Vi synes, det skal gentages næste år. Damefrokosten var også en succes. Enkelte nye deltog. Ca. 90 var med. Det bør også gentages næste år.
4.	Skolen	Inger ikke tilstede.

# Dagsorden

## Bestyrelsesmøde Aktiv Faster



5.	Landdistrikts Møde/områdemøde	<p>Pernille og SEO var til dette områdemøde. De sad sammen med Stauning, Dejbjerg, Velling, Finderup, Borrís m.fl. Det var en god aften. Det blev dog aftalt, at det næste gang skulle være mere struktureret.</p> <p>Ude i de små landsbyer har de fået koblet sig på "KultuNaut". Det er bl.a. en offentlig kalender, som vi måske skal koble os på. Vi kunne måske nå bredere ud, på den måde. Jo flere der bruger den, jo bedre bliver det. Mediegruppen skulle informeres om det. Det gør Pernille. Der kan kobles en infoskærm til - noget vi har ønsket et stykke tid.</p>
6.	Kommende arrangementer	<p><b>St. Hans:</b> (Birgitte) Inger holder båltale. Ellers som vanligt.</p> <p><b>Minilandsstævne</b> den 19. august. Man søger om penge fra solcellerne = 70.000 kr. Man forsøger i det små i år og ønsker at udvikle det de kommende år. Aktiv Faster er ikke en del af det.</p> <p>Efterfølgende dette møde, har Aktiv Faster stillet en underskudsgarantidækning på 5000 kr., i tilfælde af at ansøgningen ikke går igennem.</p> <p><b>Frivilligfest</b> den 8. september: (Tove, Kristian og Maj) Susanne har booket huset. Der skal skrives på hjemmesiden, at datoen er flyttet. (Susanne har gjort det)</p> <p><b>Nørkleklub</b> startes op i september.</p>
7.	Energimøde. Mødet i Astrup 28. marts	<p>Mange deltagere.</p> <p>Der er lavet screeninger i forskellige landsbyer/sogne. Vores sogn er ikke et oplagt område til fjernvarme. Den eneste mulighed er en fælles varmepumpe.</p> <p>Per Hindhede arbejder dog stadig på at få en ekstra mølle op, til at dække behovet i de nærliggende sogne.</p> <p>Der kommer et møde, der måske kan lukke sagen, da det nok ikke er muligt her, da mange selv har investeret i varmepumper eller andre løsninger.</p> <p>Der skal komme én og informere omkring varmepumpen. Det kan måske afslutte denne idé.</p>

# Dagsorden

## Bestyrelsesmøde Aktiv Faster



8.	Busskuret - orientering	Der arbejdes meget i opgaven. Det er økonomien, der er udfordringen. Hvis det måtte blive lavet i stål, så kunne det lade sig gøre, da vi har en god sponsor, men da det skal laves i træ bliver det sværere. Der er endnu ikke lavet licitation, hvilket er nødvendigt, for at vide hvad det reelt vil koste.
9.	Spiring - Fremtidens landsby - orientering	SEO fortæller om dette. Det var god inspiration.
10.	Møde den 24. april ang. mini landsstævne og sognefesten	Se ovenstående. Der bliver rundbold på planen igen tilil sognefesten. Det har været efterspurgt. Og der er allerede fundet holdledere på alle veje.
11.	Find dato til frivilligfest	8. september 2023.
12.	Hvem skal løbe med Byfornyelsesgruppen fra Fremtidsværkstedet?	SEO finder nogle, til at gå videre med denne gruppe.
13.	Ansøgning fra ungdomsklubben	Lene Cedergreen fra <b>ungdomsskolen</b> ønsker penge fra os til renovering af hestestalden. Der skal startes en ungdomsklub. De mangler 20000 kroner. De har fået ca. 30000 fra LAG. Vi har for et år siden sagt, at vi vil støtte op om det. Derfor siger vi OK til at dele de 20000 med Mejeriet. Dvs. Vi giver 10.0000. <b>Seniorklubben</b> har bedt om penge til en bus til deres tur i år. Der er en del, der ikke længere selv kører bil. Derfor beder de om 6000 kr. Principielt skal vi ikke give til foreninger/klubber. Det kan blive svært at styre i fremtiden. Hvem skal have og hvem skal ikke. Vi er ikke en fond. Så vi siger nej, med en forklaring på, at det er andre mere varige områder Aktiv Faster kan donere penge til.

# Dagsorden

## Bestyrelsesmøde Aktiv Faster



14.	Eventuelt	<p><b>Birgitte:</b> Der mangler noget til lejerne af hallen. F.eks. bat til bordtennis, hockeystave osv .osv. Vi kunne have en kasse, med samme kode som til hallen. Susanne finder priser og finder ud af, om det kan bookes særskilt ved booking af hallen.</p> <p>Vi er enige om, at det er en god idé.</p> <p><b>Jørgen:</b> Der kommer en vandvarmer op i det "gamle WC", for at der kan være varmt vand til køkkenet, uden der behøver at være varme på radiatorerne. Vi kører videre på gasvarme, indtil der kommer en varmepumpe. Det går man i gang med i morgen den 10. maj. Der lukkes ned for varmen på søndag.</p> <p><b>Pernille:</b> Pauline er i gang med at undersøge omkring skovtrolden. Den koster 500.000 kroner. Hun er ved at afsøge, om der er andre foreninger, der vil være med i opgaven. Den skal måske til Ejstrupsøerne.</p> <p>- Der skal findes en dato for møde mellem Menighedsrådet, Aktiv Faster og Forsamlingshuset i forhold til de fælles arrangementer. Afholdes normalt i august kl. 17. Det drejer sig om juletræstænding, og fastelavn. Formændene i grupperne skal indkaldes. = Keld Outzen, Hans Henrik Mikkelsen, Keld Solsø, Henning Bøndergaard , (SEO + Birgith) De må kalde dem ind, der skal deltage.</p>
-----	-----------	--

Venlig hilsen  
Birgith